



Nr. 280

Cirkulære om gældende sociale kontantydelse pr. 1. januar 2015

Nærværende cirkulære opsummerer de satser, som er gældende i Departementet for Familier, Ligestilling og Sociale Anliggender.

Taksterne er gældende fra 1. januar 2015, med mindre andet fremgår.

Takster i henhold til landstingsforordningen om offentlig hjælp

Betaling for hjemmehjælp

§ 1. I henhold til § 29, stk. 3 i Landstingsforordning nr. 15 af 20. november 2006 om offentlig hjælp og § 4 i Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 32 af 26. juli 1994 om hjemmehjælp, er betaling for varig hjemmehjælp:

Senest opgjorte skattepligtige husstandsindkomst	Egenandel i %	Vejledende egenbetaling pr. time 1. april 2014 / 1. april 2015
kr. 0 - 130.000	0,00	kr. 0,00 / 0,00
kr. 130.001 - 180.000	33,33	kr. 29,04 / 29,44
kr. 180.001 - 280.000	66,67	kr. 58,09 / 58,89
over kr. 280.000	100,00	kr. 87,14 / 88,34

Beregningen af betalingen kan enten tage udgangspunkt i kommunens konkrete udgift til den enkeltes hjemmehjælp, hvorefter egenandelen beregnes ud fra kolonnen "Egenandel i %", eller beregnes ud fra kolonnen "Vejledende egenbetaling pr. time"

Den aktuelle indkomst skal lægges til grund for beregningen, såfremt modtageren af hjemmehjælp har en væsentlig og varig ændring af indkomsten.

Takster i henhold til landstingsforordning om udbetaling af underholdsbidrag m.v. til børn samt adoptionstilskud

Underholdsbidrag m.v. til børn

§ 2. Gældende takster i henhold til Landstingsforordning nr. 2 af 3. marts 1994 om udbetaling af underholdsbidrag m.v. til børn samt adoptionstilskud og Landstingsforordning nr. 3 af 12. juni 1995 om ændring af landstingsforordning om udbetaling af underholdsbidrag m.v. til børn samt adoptionstilskud, er følgende:

Jf. § 4, stk. 2 nr. 1:

Almindeligt løbende underholdsbidrag kr. 6.000,00 pr. halvår

Jf. § 4, stk. 2 nr. 2:

Bidrag til moderens underhold i perioden to måneder før og en måned efter fødslen kr. 605,00 pr. måned

Jf. § 4, stk. 2 nr. 3:

Bidrag til udgifter i forbindelse med fødslen kr. 573,00 engangsbeløb

Jf. § 4, stk. 2 nr. 4:

Bidrag i anledning af barnets dåb kr. 763,00 engangsbeløb

Jf. § 4, stk. 2 nr. 5:

Bidrag i anledning af barnets konfirmation eller anden tilsvarende anledning kr. 3.033,00 engangsbeløb

Jf. § 15, stk. 1:

Maks. adoptionstilskud kr. 36.000,00 engangsbeløb

Takster i henhold til Inatsisartutlov om orlov og dagpenge ved graviditet, barsel og adoption

Barselsdagpenge

§ 3. Gældende takster i henhold til Inatsisartutlov nr. 14 af 7. december 2009 om orlov og dagpenge ved graviditet, barsel og adoption er følgende:

Jf. § 25, stk. 1:

Dagpenge, fra 1. april 2014 kr. 87,14 pr. time

Dagpenge, fra 1. april 2015 kr. 88,34 pr. time

Der ydes maks. for 40 timer pr. uge.

Jf. § 35:

Uddannelsessøgende som holder orlov på grund af graviditet, barsel eller adoption:

Dagpenge udregnes individuelt med et beløb svarende til den hidtil modtagne uddannelsesstøtte, praktikstøtte eller praktikløn, inklusiv børnetillæg, også for det/de nyfødte barn/børn.

Børnetillægget udgør kr. 1.000,00 pr. måned pr. barn i Grønland og andre lande.

Uddannelsessøgende, der modtager dansk SU, kan som forældre modtage særlig SU, se <http://www.su.dk/SAERLIGSTOETTE/FORAEOLDRE/Sider/default.aspx>

Takster i henhold til landstingsforordning om alderspension

§ 4. I henhold til § 13, stk. 2 i Landstingsforordning nr. 3 af 7. maj 2007 om alderspension og § 2 i Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 14 af 27. juni 2007 om alderspension, er følgende takst gældende:

Børnetillæg, normalbidrag kr. 1.000,00 pr. måned

Takster i henhold til landstingsforordning om førtidspension

§ 5. I henhold til § 14, stk. 2 i Landstingsforordning nr. 4 af 7. maj 2007 om førtidspension og § 2 i Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 13 af 27. juni 2007 om førtidspension, er følgende takst gældende:

Børnetillæg, normalbidrag kr. 1.000,00 pr. måned

Takster i henhold til Inatsisartutlov om børnetilskud

§ 6. I henhold til § 3, stk. 1 i Inatsisartutlov nr. 9 af 7. december 2009 om børnetilskud er følgende takster fastsat:

Senest opgjorte skattepligtige indkomst	Årligt børnetilskud	Månedligt børnetilskud
kr. 0 - 130.000	Kr. 8.477	Kr. 706,42
kr. 130.001 - 180.000	Kr. 5.731	Kr. 477,58
kr. 180.001 - 280.000	Kr. 3.186	Kr. 265,50
over kr. 280.000	Kr. 0	Kr. 0

Takster i henhold til landstingsforordning om hjælp til børn og unge

Bisidderhonorar

§ 7. I henhold til § 11, stk. 3 i Landstingsforordning nr. 1 af 15. april 2003 om hjælp til børn og unge, og § 3, stk. 2 i Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 32 af 14. december 2006 om hjælp til børn og unge, modtager bisidderen følgende vederlag for ydet bistand:

Bisidderhonorar kr. 546,75 for første time
herefter kr. 382,72 pr. time

Kun mødetimer honoreres. Forberedelses- og efterbehandlingstid honoreres ikke.

Honorar til personlig rådgiver

§ 8. I henhold til § 16, stk. 3 i Landstingsforordning nr. 1 af 15. april 2003 om hjælp til børn og unge og § 7, stk. 1 i Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 32 af 14. december 2006 om hjælp til børn og unge, fastsættes honoraret til:

Personlig rådgiver kr. 618,45 pr. måned
Når der stilles krav om en ekstraordinær eller særlig byrdefuld indsats, kan honoraret forhøjes med 50 % eller 100 %.

Vederlag m.m. til professionelle plejefamilier

§ 9. I henhold til § 1, stk. 2 i Landstingsforordning nr. 9 af 20. november 2006 om ændring af landstingsforordning om hjælp til børn og unge og § 18, stk. 1 i Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 32 af 14. december 2006 om hjælp til børn og unge, er vederlag m.m. til professionelle plejefamilier fastsat i gældende overenskomst mellem Naalakkersuisut og Perorsaasut Ilinniarsimasut Peqatigiiffiat for pædagogisk personale ansat i Grønland.

Vederlag til almindelige plejefamilier

§ 10. I henhold til § 1, stk. 2 i Landstingsforordning nr. 9 af 20. november 2006 om ændring af landstingsforordning om hjælp til børn og unge og § 18, stk. 2 og §

19, stk. 2 i Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 32 af 14. december 2006 om hjælp til børn og unge, fastsættes vederlag m.m. til:

Almindeligt plejevederlag kr. 4.123,00 pr. måned
Vederlaget kan af kommunalbestyrelsen forhøjes med 50 % eller 100 %, når der kræves en ekstraordinær indsats, som stiller særlige krav til plejefamilien med hensyn til pædagogik og omsorg.

Akut anbringelse kr. 330 pr. døgn
Der kan maks. udbetales vederlag for akut anbringelse i 30 døgn for samme barn; herefter er satsen almindeligt plejevederlag.

Ophold på Selvstyrets døgninstitutioner for børn og unge

§ 11. I henhold til § 25 i Landstingsforordning nr. 1 af 15. april 2003 om hjælp til børn og unge og § 36, stk. 1 i Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 64 af 29. december 1994 om Døgninstitutioner m.v. for børn og unge samt for personer med vidtgående handicap, fastsættes¹ følgende:

Takster for ophold på døgninstitution for børn og unge besluttet af sociale årsager:

Døgninstitution	Pris pr. døgn i kr.
Inuusuttut Inaat, Qaqortoq	2.299
Aja, Nuuk	2.818
Matu, Nuuk	3.850
Meeqqat Illuat, Nuuk	2.384
Røde Kors Børnehjem, Nuuk	2.291
Qasapermiut, Sisimiut	3.634
Pilutaq, Sisimiut	3.636
Sarliaq, Ilulissat	2.355
Meeqqat Angerlarsimaffiat, Uummannaq	2.568
Pr. Margr. Børnehjem, Ammassalik	2.293
Isikkivik, Sisimiut	2.955

Kost-, lomme- og tøjpenge samt indskrivningsbeløb

§ 12. I henhold til § 1, stk. 2 i Landstingsforordning nr. 9 af 20. november 2006 om ændring af landstingsforordning om hjælp til børn og unge og § 21, stk. 1 og 2, § 22, stk. 1 og 2 samt § 23, stk. 5 i Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 32 af 14. december 2006 om hjælp til børn og unge, er fastsat:

Under anbringelse hos almindelige og professionelle plejefamilier samt i Selvstyrets døgninstitutioner for børn og unge:

Indskrivningsbeløb	kr. 5.109,00 maks.
Lomme- og tøjpenge:	
Børn og unge under 16 år	kr. 36,00 pr. døgn
Unge 16-18 år	kr. 42,00 pr. døgn
Personer over 18 år som ikke modtager førtidspension	kr. 1.767,00 pr. måned
Kostpenge til plejefamilien	kr. 1.000,00 pr. måned

¹ Taksterne er forhandlet og godkendt af KANUKOKA som gældende fra 1. januar 2015.

Forældrebetaling

§ 13. I henhold til § 38, stk. 4 i Landstingsforordning nr. 1 af 15. april 2003 om hjælp til børn og unge og § 24 i Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 32 af 14. december 2006 om hjælp til børn og unge, er følgende takst gældende:

Forældrebetaling (normalbidrag) pr. forælder	kr. 1.000,00 pr. måned
--	------------------------

Takster i henhold til landstingsforordning om hjælp til personer med vidtgående handicap

Væsentlige merudgifter

§ 14. I henhold til § 8a i Landstingsforordning nr. 13 af 31. oktober 1996 om ændring af landstingsforordning om hjælp til personer med vidtgående handicap, og § 13 i Selvstyrets bekendtgørelse nr. 8 af 25. juni 2014 om hjælp til personer med vidtgående handicap, kan der bevilges merudgifter, når

- merudgiften udgør mere end kr. 500,00 årligt,
- flere mindre udgifter i en samlet ansøgning udgør mere end 500 kr., eller
- flere løbende udgifter i en samlet ansøgning udgør mere end 500 kr.

Aflastningsvederlag

§ 15. I henhold til § 8a i Landstingsforordning nr. 13 af 31. oktober 1996 om ændring af landstingsforordning om hjælp til personer med vidtgående handicap og § 32, stk. 1 i Selvstyrets bekendtgørelse nr. 8 af 25. juni 2014 om hjælp til personer med vidtgående handicap, fastsættes følgende:

Vederlag til aflastningsfamilier	kr. 1000,00 pr. døgn
Vederlag til private døgninstitutioner	kr. 3.180,00 pr. døgn
Forsørgelse	kr. 52,83 pr. døgn

Beskæftigelsesvederlag

§ 16. I henhold til § 18, stk. 3 i Landstingsforordning nr. 7 af 3. november 1994 om hjælp til personer med vidtgående handicap og § 38, stk. 6 i Selvstyrets bekendtgørelse nr. 8 af 25. juni 2014 om hjælp til personer med vidtgående handicap, fastsættes følgende:

Beskæftigelsesvederlag til vidtgående handicappede som arbejder på et beskyttet værksted eller på en beskyttet arbejdsplads pr. time kr. 15,00

Der kan maks. ydes vederlag i 40 timer om ugen.

Vederlag ved pleje i eget hjem

§ 17. I henhold til § 9 i Landstingsforordning nr. 7 af 3. november 1994 om hjælp til personer med vidtgående handicap, og § 28, stk. 4 i Selvstyrets bekendtgørelse nr. 8 af 25. juni 2014 om hjælp til personer med vidtgående handicap fastsættes følgende:

Vederlag for pleje af en vidtgående handicappet

Fra 1. april 2014

kr. 87,14 pr. time

Fra 1. april 2015

kr. 88,34 pr. time

Der kan maks. ydes vederlag i 40 timer om ugen.

Ophold på ældreinstitutioner eller lignende

§ 18. I henhold til § 15 i Landstingsforordning nr. 7 af 3. november 1994 om hjælp til personer med vidtgående handicap og 36, stk. 2 i Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 64 af 29. december 1994 om Døgninstitutioner m.v. for børn og unge samt for personer med vidtgående handicap, fastsættes følgende:

Døgnophold på ældreinstitutioner eller lignende, som er besluttet på baggrund af personens vidtgående handicap

kr. 917,00 pr. døgn

Ophold på Selvstyrets døgninstitutioner for personer med vidtgående handicap

§ 19. I henhold til § 16a i Inatsisartutforordning nr. 10 af 31. maj 2010 om ændring af landstingsforordning om hjælp til personer med vidtgående handicap, fastsættes² følgende:

Takster for ophold på Selvstyrets døgninstitutioner for personer med vidtgående handicap:

Døgninstitution	Pris pr. døgn i kr.
Ivaaraq, Qaqortoq	3.117
Palleq, Paamiut	2.906
Aaqa, Nuuk	2.960
Uulineq, Nuuk	3.287
Sulupaluk, satellit til Uulineq	3.335
Qiimaneq, satellit til Uulineq	4.366
Satellit til Aja, Nuuk	2.698
Elisibannguaq, Maniitsoq	2.210
Gertrud Rask Minde, Sisimiut	3.256
Ikinngut, Ilulissat	2.611
Handicapsatellit, Uummannaq	2.307
Nasippi, Tasiilaq	2.451

Lomme- og tøjpenge

§ 20. I henhold til § 15 i Landstingsforordning nr. 7 af 3. november 1994 om hjælp til personer med vidtgående handicap og § 44 i Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 64 af 29. december 1994 om Døgninstitutioner m.v. for børn og unge samt for personer med vidtgående handicap, fastsættes følgende:

Lomme- og tøjpenge for personer under ophold på Selvstyrets handicapinstitutioner:

Børn og unge under 16 år

kr. 36,00 pr. døgn

Unge 16-18 år

kr. 42,00 pr. døgn

Personer over 18 år som ikke modtager førtidspension

kr. 1.817,00 pr. måned

² Taksterne er forhandlet og godkendt af KANUKOKA som gældende fra 1. januar 2015.

Takster i henhold til landstingsforordning om offentlig hjælp

§ 21. Jf. § 24, stk. 2 i Landstingsforordning nr. 15 af 20. november 2006 om offentlig hjælp og §§ 18-20 i Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 4 af 15. marts 2007 om udbetaling af offentlig hjælp, handlingsplaner, rådighed m.v.

Takst for lommepenge til patienter på sygehuse i Grønland eller Danmark
kr. 49,00 pr. døgn

§ 22. Dette cirkulære træder i kraft 1. januar 2015. Samtidig ophæves Departementets cirkulære nr. 277 om gældende sociale kontantydelse pr. 1. april 2014.

Departementet for Familier, Ligestilling og Sociale Anliggender, den 19. december 2014.



Susie Marthin Kjeldsen

/



Lene Rohmann Hansen